
 
 
 
Aan: De gemeenteraad 
Van:  Het college van burgemeester en wethouders 
Datum commissie: 1 april 2025 
Zaaknummer: 00001048066 
Onderwerp: Accommodatieplan binnensport 
 
 
Aanleiding 
Op 27 maart 2025 heeft het college technische vragen ontvangen van raadslid de Boer van de 
fractie Lokaal Dijk en Waard over het Accommodatieplan binnensport. Dit onderwerp staat op de 
agenda van de commissie van 1 april 2025. In dit bericht staan de antwoorden op deze vragen. 
 
 
Beantwoording 
 
Antwoorden 
 
Raadsvoorstel 

1. Bladzijde 3 onder 2: Het tenniscentrum verwerven en transformeren biedt kansen voor 
extra capaciteit. De tennishal wordt nu van 9 uur ’s ochtends tot 24 uur ’s avonds gebruikt 
door 788 verschillende tennissers, waarvan het merendeel uit Dijk en Waard komt. Hoe 
het college de toekomst van deze sporters voor ons als de hal niet beschikbaar blijft? 

 
Antwoord: 
De huidige bezettingsgraad van de sportaccommodaties én de verwachtte bezettingsgraad voor 
de nieuwe sportaccommodaties zijn opgehaald. Deze kunt u raadplegen in bijlage 1 van het 
raadsvoorstel: Accommodatieplan binnensport, hoofdstuk 2.4: Bezetting.  
 
Naast de overige uren die beschikbaar zijn voor tennis in de Oostwal, zijn er voldoende 
alternatieven in de gemeente voor het beoefenen van tennis, zoals sporthal Noorderend, sporthal 
Geestmerambacht, Tennis- en Padelvereniging Heerhugowaard (TPVHHW) en buitentennis op 
de all-weatherbanen van tennisvereniging Sint Pancras.   
 

2. Het zou waardevol zijn om een overzicht te ontvangen van HV Vrone, ZV Vrone, TTL en 
SiU, inclusief de aantallen leden die in Dijk en Waard wonen. Kunnen we dat inzicht 
krijgen? 

 
Antwoord: 
Het aantal leden zegt niet alles over het daadwerkelijk gebruik van de accommodaties. De 
huidige bezettingsgraad van de sportaccommodaties én de verwachtte bezettingsgraad voor de 
nieuwe sportaccommodaties zijn opgehaald. Deze kunt u raadplegen in bijlage 1 van het 
raadsvoorstel: Accommodatieplan binnensport, hoofdstuk 2.4: Bezetting.  
 

3. Heeft er participatie plaatsgevonden met de tennissers en de Stichting Tennisbanen Sint 
Pancras? En hoe zit dat met de scholen die gebruikmaken van de Sperwer? 

 
Antwoord: 
Op 12 maart 2024 heeft de gemeenteraad aan het college ook opdracht gegeven om een 
uitgewerkt accommodatieplan op te stellen voor de binnensport. In de opdracht is opgenomen 
dat samen met de verenigingen (ZV Vrone, HV Vrone, Stichting Tennisbanen Sint Pancras, FC 
Marlène, HV KSV, HV Tornado, SiU en TTL) een uitgewerkt plan voor de binnensport wordt 
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opgesteld en aan de raad wordt voorgelegd zodat de raad een aanvullend besluit kan nemen 
over de gewenste investeringen in de binnensportaccommodaties. 
 
De participatiebijeenkomst met de werkgroep Vrone en stichting tennisbanen Sint Pancras heeft 
plaatsgevonden op 4 juni 2024. Vervolgens is de input van de werkgroep verwerkt en zijn de 
conceptrapportages zijn gedeeld op de volgende data: 
 
1e conceptrapportage 
Verzending: 24 juli 2024 
Reactie: medio 14 augustus 2024 
 
2e conceptrapportage 
Verzending: 19 augustus 2024 
Reactie: medio 21 augustus 2024 
 
3e conceptrapportage 
Verzending: 22 augustus 2024 
Reactie: n.v.t. 
 
4e conceptrapportage 
Verzending: 2 september 2024 
Reactie: 2 september 2024 
 
De participatie met de scholen die gebruikmaken van de Sperwer heeft plaatsgevonden in de 
ontwikkeling van het Integraal Huisvestingsplan (IHP) Onderwijs. 
 

4. De loopafstand van sporthal De Oostwal naar basisschool Vogelnest is 1300 meter, wat 
neerkomt op 16 minuten (bron: Google Maps). Past dit binnen de normen voor 
bewegingsonderwijs dicht bij basisscholen? 

 
Antwoord: 
Ja, dit past binnen de vastgestelde normen van de Verordening voorzieningen huisvesting 
onderwijs Gemeente Dijk en Waard 2022 
 
“Bepalend bij het beoordelen van de beschikbaarheid van een gebouw of ruimte voor 
medegebruik is een afstand van 2000 meter, gemeten langs de kortste voor de leerling 
voldoende begaanbare- en veilige weg. Deze afstandsregel geldt alleen voor scholen in het 
basisonderwijs, een speciale school voor het basisonderwijs en een school voor speciaal 
onderwijs”. (Verordening voorzieningen huisvesting onderwijs Gemeente Dijk en Waard 2022, 
artikel A.8, lid 2). 
 

5. Onderaan pagina 4 onder samenwerking en participatie: Veldvoetbal Vrone, Handbal 
Vrone (fusie van Kolping, Berdos en oude handbal Vrone) en Zaalvoetbal Vrone zijn 
aparte verenigingen. Wat is de reden dat voor binnensport met SV Vrone (veldvoetbal) is 
gesproken en niet met Zaalvoetbal Vrone? 

 
Antwoord: 
Dit betreft een omissie in het raadsvoorstel en dient ZV Vrone te zijn. 
 

6. Tennisvereniging Sint Pancras richt zich op buitensport en heeft een ledenstructuur. Wat 
was de achtergrond van het gesprek over binnensport met deze vereniging? Wanneer en 
hoe heeft dat plaatsgevonden? 

 
Antwoord: 
Op pagina 4 van het Accommodatieplan staat “Vrone en TC Sint Pancras”, dit betreft een omissie 
en dient voor de volledigheid ZV Vrone, HV Vrone en Stichting Tennisbanen Sint Pancras te zijn.  
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7. Pagina 6: In het accommodatiebeleid wordt gesteld dat door vergrijzing en vergroening 

het aantal middelbare scholieren tot 2040 niet groeit. Zij zijn nu en in de toekomst 
belangrijke gebruikers van overdekte sportaccommodaties. Hoe kunnen we eventuele 
roostergaten door overcapaciteit slim opvullen? 

 
Antwoord: 
De huidige bezettingsgraad van de sportaccommodaties én de verwachtte bezettingsgraad voor 
de nieuwe sportaccommodaties zijn opgehaald. Deze kunt u raadplegen in bijlage 1 van het 
raadsvoorstel: Accommodatieplan binnensport, hoofdstuk 2.4: Bezetting.  
 
Het rooster inplannen wordt gedaan door Dijk en Waard Sport B.V. 
 

8. Welke kansen ziet het college voor de businesscase van de kantine van De Oostwal? 
 
Antwoord: 
Met de verwachtte bezettingsgraad voor de nieuwe sportaccommodaties in ogenschouw ziet het 
college een aanhoudende behoefte aan een kantine in de sportaccommodaties.  
 
Accommodatieplan Binnensport: 

9. Pagina 9, 2.3.1: De toename van 65-plussers is het grootst. Hoe kunnen we dit koppelen 
aan de 788 tennissers (vooral 65+) die mogelijk zonder hal komen te zitten? 

 
Antwoord: 
Naast de overige uren die beschikbaar zijn voor tennis in de Oostwal, zijn er voldoende 
alternatieven in de gemeente voor het beoefenen van tennis, zoals sporthal Noorderend, sporthal 
Geestmerambacht, Tennis- en Padelvereniging Heerhugowaard (TPVHHW) en buitentennis op 
de all-weatherbanen van tennisvereniging Sint Pancras.   
 
 

10. Pagina 10: Bij scholen met weinig leerlingen wordt een gymzaal vaak vervangen door 
een nieuwe zaal, terwijl bij Vogelnest (400 leerlingen) de eigen gymzaal verdwijnt. 
Kunnen jullie ons meenemen in de afwegingen hierachter? 

 
Antwoord: 
Bij vervanging wordt gekeken wat voor alternatief past binnen het IHP onderwijs en de normen 
van de Verordening voorzieningen huisvesting onderwijs Gemeente Dijk en Waard 2022. 
Sporthal Oostwal vervangt gymzaal de Sperwer. 
 

11. Zouden jullie een indicatie kunnen geven van de kosten voor een multifunctioneel 
sportcomplex (met turn- en tennisvoorzieningen)? Wat zouden de investeringskosten en 
kapitaallasten zijn, en in hoeverre is dit al opgenomen in het IHP? 

 
Antwoord: 
Een indicatie kan het college niet geven. Dit is geen onderdeel van de opdracht aan het college.  
 

12. Wat is de huidige boekwaarde van Sporthal Geestmerambacht? Als deze 0 is, hoe lang 
staat deze al op 0? Als deze hoger is, hoe lang duurt het nog voordat deze is 
afgeschreven? 

 
Antwoord: 
De boekwaarde van de sporthal Geestmerambacht per 31/12/2024 is € 289.000 en de 
resterende afschrijvingsduur is 20 jaar. 
 

13. Welke grondposities heeft gemeente Dijk en Waard in Langedijk West?  
 
Antwoord: 
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Antwoord: 
De gemeente heeft in Langedijk West een agrarisch perceel in eigendom tussen de provinciale 
weg en de Veertweg. Dit betreft ongeveer 10 hectare. Hier wordt, als onderdeel van de 
gebiedsvisie Langedijk-West, een verbinding van en naar het Geestmerambacht beoogd. Ook 
zijn de wegen in Langedijk West in eigendom van de gemeente. Voor het overige heeft de 
gemeente geen grondeigendommen in Langedijk-West.  
 

14. Pagina 11, C: Wat zou een uitbreiding aan de noordwest-zijde van een extra sporthal in 
Sint Pancras kosten? 

 
Antwoord: 
Dit is niet berekend. Dit valt niet binnen de scope van de opdracht. 
 

15. Pagina 11: Wanneer worden de padelbanen nabij Tennisclub Sint Pancras gerealiseerd? 
 
Antwoord: 
De aanvraag is in behandeling.  
 

16. In tenniscentrum De Oostwal tennissen vooral leden die geen lid zijn van de 
buitentennisclub Sint Pancras. Wat maakt buitensport een passend alternatief voor deze 
788 binnentennissers? 

 
Antwoord: 
Naast de overige uren die beschikbaar zijn voor tennis in de Oostwal, zijn er voldoende 
alternatieven in de gemeente voor het beoefenen van tennis, zoals sporthal Noorderend, sporthal 
Geestmerambacht, Tennis- en Padelvereniging Heerhugowaard en buitentennis op de all-
weatherbanen van tennisvereniging TC Sint Pancras.   
 

17. Pagina 14, 2.4.2: De nieuwe multifunctionele sportaccommodatie wordt gebruikt door 
handbalverenigingen, SIU en gebruikers van sporthal Deimos. Hoe is rekening gehouden 
met de bereikbaarheid van Vaandel Zuid voor vaak jonge leden, die niet altijd zelfstandig 
kunnen fietsen of lopen? Dit geldt ook voor TTL. 

 
Antwoord: 
De Vaandel-Zuid wordt goed bereikbaar gemaakt, net als dat de andere sportaccommodaties 
goed bereikbaar zijn. Jonge leden maken vaak gebruik van gymzalen die dichtbij liggen, terwijl 
oudere kinderen en topsporters gebruik maken van grotere sporthallen iets verderop. Openbaar 
vervoer, veilige fietsroutes, carpooling en ouderparticipatie helpen bij de bereikbaarheid. Dit zorgt 
ervoor dat iedereen, ongeacht leeftijd of mobiliteit, gemakkelijk kan deelnemen aan sport met hun 
vereniging. 
 

18. Pagina 39/40: Waarom worden bij SiU de totale gebruiksuren opgeteld, maar bij DVV/TTL 
niet?  

 
Antwoord: 
Op pagina 39/40 is slechts een toelichting gegeven op de wijze waarop de bezettingsgegevens 
zijn geïnventariseerd en geanalyseerd. De totaaltelling voor DVV/TTL is opgenomen in paragraaf 
2.4.1, pagina 13; die voor SiU in paragraaf 2.4.2, pagina 14. 
 
 
Afwegingskader: 

19. Optie 4: Het Mulier-rapport wees op een tekort aan overdekte sportaccommodaties in Sint 
Pancras. Nu wordt de huidige situatie minus gymzaal Sperwer als optie genoemd. Kan 
het college jullie dit toelichten? 

 
Antwoord: 
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Dat de gymzaal wordt gesloopt en de gebruikers naar sporthal Oostwal worden verwezen, is een 
maatregel die in het vastgestelde IHP Onderwijs is opgenomen en daarom als uitgangspunt gold 
voor het accommodatieplan. Door het transformeren van Tenniscentrum Oostwal naar een 
sporthal is er meer ruimte voor verschillende zaalsporten.  
 

20. Preventie: Zeven dagen per week sporten nu honderden Dijk en Waarders in de 
tennishal. Als deze activiteit wegvalt, welke kansen zien we dan voor het 
preventieakkoord en preventie in bredere zin? 

 
Antwoord: 
Naast de overige uren die beschikbaar zijn voor tennis in de Oostwal, zijn er voldoende 
alternatieven in de gemeente voor het beoefenen van tennis, zoals sporthal Noorderend, sporthal 
Geestmerambacht, Tennis- en Padelvereniging Heerhugowaard en buitentennis op de all-
weatherbanen van tennisvereniging TC Sint Pancras.   
 

21. Bladzijde 6: Zijn er in het verleden toezeggingen gedaan aan TTL door beide colleges 
over de bouw van een turnhal? Zo ja, welke? 

 
Antwoord: 
In het verleden hebben de colleges van zowel voormalig gemeente Langedijk met TTL als 
voormalig gemeente Heerhugowaard met SiU zich ingespannen om  geschikte vaste locaties te 
vinden. Nu, na zorgvuldig onderzoek met de verenigingen doet het college een voorstel aan de 
raad om binnen de gemeentegrenzen een vaste turnlocatie te realiseren voor alle turners in Dijk 
en Waard.  
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